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[پست 1]
(a.p)نویسنده : علی پارساپور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۲/۳۱ ۱۹:۵۱
عنوان : حدیث درباره زلزله ی تهران

با سلام
درباره ی زلزله ی تهران می گویند حدیثی نقل شده
ولی نتوانستم متن آن را پیدا کنم
لطفا در صورت اطلاع
متن و منبع حدیث را ذکر بنمایید

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 2]
نویسنده : مدیر ارجاع سوالات
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۲ ۱۷:۱۳

با نام و یاد دوست

http://askdin.com/gallery/images/22107/1_erjae1.jpg

کارشناس بحث: استاد تذکره

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 3]
نویسنده : تذکره
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۳ ۰۰:۴۳

سلام علیکم
در آیات الهی در سرگذشت اقوام و ملل مرتبط به پیامبران الهی یکی از مهم ترین 
.عذاب های الهی در اثر گناهان فراوان فردی و اجتماعی به زلزله اشاره شده است



و در روایات اسلامی ما هم به این نکته به کرات اشاره شده است که در ذیل به 
نمونه هایی از آنها اشاره می کنیم ولی ذکر این مطلب لازم است که در هیچ یک از 
این موارد اشاره ای به نام شهر تهران نشده است و البته این هم به معنای عدم 
.گناه یا عدم امکان وقوع زلزله در تهران نیست

: مثال قرآن
قوم ثمود كه پیامبرشان حضرت صالح بود.« فَأَخَذَتْهُمُ الرَّجْفَةُ 
فَأَصْبَحُوا فِي دارِهِمْ جاثِمِینَ »(1)؛ سرانجام زمین لرزه آنها را فرا 
گرفت و صبحگاهان (تنها) جسم بى جانشان در خانه هاشان باقى مانده بود. هنگامى 
كه قوم ثمود ستیزه جویى و طغیانگرى را به آخر رساندند و آخرین بارقه آمادگى 
ایمان را در وجود خود خاموش ساختند، مجازات الهى كه طبق قانون انتخاب اصلح و 
از میان بردن موجودات فاسد و مفسد صورت مى گیرد، به سراغ آنها آمد و آن چنان 
لرزهاى قصرها و خانه هاى مستحكم شان را تكان داد و فرو ریخت و زندگى پر زرق و 
برق آنها را درهم كوبید كه صبحگاهان تنها جسم بىجان آنها در خانه هایشان باقى 
(مانده بود.(2

: مثال روایت
رسول خدا (صلی الله علیه و آله ) :« در امت من زلزله اي رخ مي دهد که در آن 
ده هزار، بیست هزار، سي هزار نفر نابود مي شوند. (خداوند) آن را براي پرهیز 
(کاران پند، براي مومنان رحمت، و براي کافران عذاب قرار مي دهد» :(3
امام صادق (علیه السلام ):« اي مفضل! بیندیش ... اگر کسي گفت: چرا این زمین مي 
لرزد؟ (در پاسخ) به او گفته شود: زلزله و مانند آن، پند و هشدارهایي است که 
(مردم را تهدید مي کند تا رعایت کنند و از گناهان دست بردارند» :(4
: پی نوشت ها

1. .اعراف(7)آیه78
2. . .مكارم شیرازي، تفسیر نمونه، انتشارات اسلامیه، ج6، ص 240

3. كنز العمال ج 41 ص 567 ح 39615
4. ری شهری ، میزان الحكمة ، ج 1 ص 59

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 4]
(a.p)نویسنده : علی پارساپور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۳ ۲۰:۲۰

ولی ذکر این مطلب لازم است که در هیچ یک از این موارد اشاره ای به نام شهر 
تهران نشده است

با این تفاسیر
این مطلب که در آن حدیثی ذکر گردیده اشتباه است
http://www.askdin.com/showthread.php?t=4121

رسول خدا  :« در امت من زلزله اي رخ مي دهد که در آن ده هزار، بیست هزار، سي 
هزار نفر نابود مي شوند. (خداوند) آن را براي پرهیز کاران پند، براي مومنان 
«رحمت، و براي کافران عذاب قرار مي دهد

در ضمن در ژاپنی که این همه زلزله می آید
چرا تلفات ناچیز است
پس به خاطر گناهشان همگی باید نابود می شدند



ولی در واقع چون استحکاماتشان مقاوم در  برابر  زلزله است خسارات کم است
و در بم مسلمان نشین،چهل هزار نفر کشته می شود

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 5]
نویسنده : مکیال
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۳ ۲۱:۲۵

showthread.php?t=4121[/url]

در ضمن در ژاپنی که این همه زلزله می آید
چرا تلفات ناچیز است
پس به خاطر گناهشان همگی باید نابود می شدند
ولی در واقع چون استحکاماتشان مقاوم در  برابر  زلزله است خسارات کم است
و در بم مسلمان نشین،چهل هزار نفر کشته می شود
با سلام
گناه زمانی است که شخص آگاهانه خلافی را مرتکب شود و طغیان کند و مثلا اگر 
مسلمانی نداند آنچه که می نوشد شراب است پس گناهی مرتکب نشده گرچه مشروب اثرش 
را تا حدودی خواهد گذاشت ولی نه به اندازه شخصی که عامدانه و با علم مشروب می 
.نوشد

مردم ژاپن هم از روی جهل خیلی از گناهان را ممکن است انجام دهند ولی چون 
مسلمان نیستند آگاهی ندارند و حتی شاید در آیین آنها آن اعمال گناه به حساب 
نیاید که اگر می دانستند این اعمال گناه است شاید اصلا مرتکبش نمی شدند گرچه 
اعمال اثر وضعی دارند و اگر ناآگاهانه هم باشد اثرات خودش را تا حدودی خواهد 
. گذاشت ، هر عملی ، عکس العملی دارد

به نظرم نیت انجام گناه از خود عملِ گناه اثرش بیشتر است ، کسی که می داند 
.گناه است و انجام می دهد کجا و کسی که جاهلانه گناه می کند کجا
پس کسی که عامدانه و عالمانه خلافی کند مستحق تَشَر است و کسی که جاهلانه انجام 
.دهد مستحق تذکر

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 6]
نویسنده : تذکره
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۳ ۲۳:۵۹

سلام
من اصل پرسش را پاسخ گفتم و مابقی توضیح واضحات بوده است در صورتی که سوالی 
مرتبط به این موضوع دارید در تایپیک مستقل سایت بفرستید

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 7]
نویسنده : منتظر الظهور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۴ ۰۰:۰۵

با این تفاسیر
این مطلب که در آن حدیثی ذکر گردیده اشتباه است
http://www.askdin.com/showthread.php?t=4121



باسلام

قبلا در تاپیک زیر توضیح داده شده که زوراء در روایات، تهران نیست. تهران در 
!!!احادیث، ری ذکر شده نه زوراء

http://www.askdin.com/showthread.php?t=58663

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 8]
(a.p)نویسنده : علی پارساپور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۱:۰۰

دوستان توجه داشته باشید
بر طبق گفته ی منابع داخلی و خارجی فارسی زبان، زلزله ی تهران حتمیست و تهران 
روی چندین گسل خطرناک قرار گرفته است
و  وقوع  یا عدم وقوع آن قطعا ربطی   بر افعال ما ندارد،فقط در بحث ایمن سازی 
، افعال ما به یقین تاثیر گذار است

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 9]
نویسنده : ستایشگر
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۱:۲۲

.به نام خدا

...،و  وقوع  یا عدم وقوع آن قطعا ربطی   بر افعال ما ندارد...

میدونید که این ادعای خیلی بزرگیه؟

:Gol: ستایشگر

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 10]
(a.p)نویسنده : علی پارساپور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۲:۵۶

میدونید که این ادعای خیلی بزرگیه؟

اگر علمی بنگریم،هیچ ربطی ندارد
فرض کنید در تهران زلزله بیاید
اگر آماده اش بوده باشیم ،خسارت کم و در غیر این صورت فاجعه در انتظار ماست
در بم اگر خانه ها مستحکم بودند چهل هزار نفر کشته می شدند؟
قطعا خیر
واقعیت این است
ایران،هم کم آب و هم رلرله خیز است
پس به گناهان ما ربط ندارد



ژاپن که ار نظر اسلام کشوری کافر است پس الان باید نیست و نابود می شد

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 11]
shamim313 : نویسنده
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۴:۲۶

ر طبق گفته ی منابع داخلی و خارجی فارسی زبان، زلزله ی  تهران حتمیست و تهران 
روی چندین گسل خطرناک قرار گرفته است
هوالحق
بحث علمی هر مطلبی و خصوص حوادث طبیعی اشاره ای به نظم در جهان افرینش است
برای هر پدیده ای علتی است علت وقوع زلزله هم تعریف علمی ان است
اما  بعد دینی قضیه بحث خودش را دارد اشاره موکد شده که زلزله بر اثر گناهان  
نوعی عذاب خداوند است اینکه یک زلزله با قدرت 5 ریشتر باعث تلفات میشود ودر  
شرایط یکسان یک زلزله با قدرت 6 ریشتر هیچ گونه خسارتی به بار نمی اورد را  
شاید هیچ توضیح علمی جوابگو نباشد طبق تعریف قدرت وشدت زلزله و خسارات  ناشی 
از ان مشخص است قدرت و استحکامات و اموزش و مانورهای مقابله با زلزله  هم شرط 
عقل است و دین اسلام منافاتی با احتیاط چه از نوع دینی ان که پرهیز  از گناه و 
دعا برای رفع بلا هست و چه از نظر منطق عقلی برای حفظ جان که از  اولین 
اولویتهاست ندارد به کار گرفتن امکانات و صنعت برای مسلمان هم امری  لازم در 
. اسلام است
حال اگر من بخواهم فقط تک بعدی به قضیه نگاه کنم این نفی ان علت و معلولها 
نیست
دلیلی  هم ندارد خداوند قادر متعال برای اثبات این قضیه تیر غیبی بر من نازل 
کند  که مایه عبرت دیگران شوم . بنا همان است که ذکر شد.خواست خداست که در چه  
زمان و چگونه با این حوادث طبیعی ملتها را عذاب کند اما اینکه خشک وتر به  
پای هم می سوزند هم در روایات به ان اشاره شده است اینکه دعا بلا را رفع می  
کند در روایات امده است
اینکه خدا بنابر بر رحمانیت خود ملت کافری را  عذاب نکند هم اشاره شده است 
..اینکه قومی را بر اثر کفران نعمت و فساد عذاب  کرده است هم در ذکر امده است

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 12]
نویسنده : ستایشگر
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۵:۱۵

.به نام خدا

اگر علمی بنگریم،هیچ ربطی ندارد
فرض کنید در تهران زلزله بیاید
اگر آماده اش بوده باشیم ،خسارت کم و در غیر این صورت فاجعه در انتظار ماست
در بم اگر خانه ها مستحکم بودند چهل هزار نفر کشته می شدند؟
قطعا خیر
واقعیت این است
ایران،هم کم آب و هم رلرله خیز است
پس به گناهان ما ربط ندارد
ژاپن که ار نظر اسلام کشوری کافر است پس الان باید نیست و نابود می شد

در جمله اول شما، یک کلمه جا افتاده : "تجربی". هیچ چیز قطعی در این علم 
.تجربی نیست



من میتونم الان از شما بپرسم :"چرا زلزله میشه؟" و اونوقت شما از حرکات صفحات 
پوسته زمین و ... میفرمایید، که چطور باعث لرزش زمین میشوند در حالی که این 
همه که بگید، هیچکدوم جواب "چرا"یی زلزله نیستند بلکه صرفا توضیح دهنده 
."چگونگی" زلزله هستند

این نکته رو که دقت بفرمایید، متوجه میشید که چرا نباید بگید "زلزله به گناه 
."به صورت قطع و یقین هیچ ارتباطی ندارد

اگر بخوایم استدلال شما رو بگیریم، اونوقت باید بگیم پس چطور در طول تاریخ خدا 
به کافران ثروت و مکنت میداده در حالی که میتونسته به خاک مذلت بکشونه ( که 
در بسیاری از موارد هم در نهایت و در همین دنیا کشوند ). حساب خدا اینطور 
.نیست. دادن و گرفتنش تابع خطی از عبادت و گناه نیست

:Gol: ستایشگر

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 13]
نویسنده : مینوی خرد
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۵ ۱۷:۲۳

هوالحق
بحث علمی هر مطلبی و خصوص حوادث طبیعی اشاره ای به نظم در جهان افرینش است
برای هر پدیده ای علتی است علت وقوع زلزله هم تعریف علمی ان است
اما  بعد دینی قضیه بحث خودش را دارد اشاره موکد شده که زلزله بر اثر گناهان  
نوعی عذاب خداوند است اینکه یک زلزله با قدرت 5 ریشتر باعث تلفات میشود ودر  
شرایط یکسان یک زلزله با قدرت 6 ریشتر هیچ گونه خسارتی به بار نمی اورد را  
شاید هیچ توضیح علمی جوابگو نباشد طبق تعریف قدرت وشدت زلزله و خسارات  ناشی 
از ان مشخص است قدرت و استحکامات و اموزش و مانورهای مقابله با زلزله  هم شرط 
عقل است و دین اسلام منافاتی با احتیاط چه از نوع دینی ان که پرهیز  از گناه و 
دعا برای رفع بلا هست و چه از نظر منطق عقلی برای حفظ جان که از  اولین 
اولویتهاست ندارد به کار گرفتن امکانات و صنعت برای مسلمان هم امری  لازم در 
. اسلام است
حال اگر من بخواهم فقط تک بعدی به قضیه نگاه کنم این نفی ان علت و معلولها 
نیست
دلیلی  هم ندارد خداوند قادر متعال برای اثبات این قضیه تیر غیبی بر من نازل 
کند  که مایه عبرت دیگران شوم . بنا همان است که ذکر شد.خواست خداست که در چه  
زمان و چگونه با این حوادث طبیعی ملتها را عذاب کند اما اینکه خشک وتر به  
پای هم می سوزند هم در روایات به ان اشاره شده است اینکه دعا بلا را رفع می  
کند در روایات امده است
اینکه خدا بنابر بر رحمانیت خود ملت کافری را  عذاب نکند هم اشاره شده است 
..اینکه قومی را بر اثر کفران نعمت و فساد عذاب  کرده است هم در ذکر امده است

... بحثتون رو به عنوان یک بحث غیر علمی قبولش میکنم

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 14]
نویسنده : صمیمی
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۶ ۱۱:۴۴

عرض سلام



وقوع بلایای طبیعی همیشه محتمل هست و بر پایه علت و معلول می باشد و خدا هم 
خود ایجاب کرده که هر پدیدیه ای چه مضر باشد چه مفید چه در سرزمین مسلمان 
.باشد و چه در سرزمین  کفر اگر علت این اتفاق محقق شد معلولش نیز محقق شود
مثلا ممکن هست در یک شهر که مردمش خیلی هم با اعتقاد باشند زلزله ای زخ دهد 
چون علتش این طور ایجاب کرده و نباید تعجب کرد که چرا باید در یک چنینی جایی 
.زلزله امده باشد
پس لزوما هر سیل و زلزله و طوفان بخاطر گناهان نیست.اما اگر در سرزمینی یا 
شهری گناه و نافرمانی شایع شود و افراد زیادی به گناه اشتغال پیدا کنند برای 
.هشدار یا عذاب خداوند از همان بلایای طبیعی استفاده میکند
پس بلایای طبیعی مکن هست بخاطر گناهان باشد ولی هر بلای طبیعی بخاطر گناهان 
مردم نیست.و وقوع بعضی بلایا بخاطر ظرایط ویژه ان منطقه می باشد نظیر زلزله در 
ژاپن یا سیل در بنگلادش

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-

[پست 15]
(a.p)نویسنده : علی پارساپور
تاریخ : ۱۳۹۶/۰۳/۰۶ ۱۲:۲۳

مستند شوک،زلزله ی تهران
http://www.telewebion.com/#!/episode/1481262/
در خبرگزاری ها در این باره مطالب جالبی را می توان یافت که با سرچی در گوگل 
در دسترس شما خواهند بود

-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-
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